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Bevæggrunden for at indføre POCT på sygehuset, er et ønske om kortere svartider, der 
kan facilitetere hurtigere kliniske beslutninger, og dermed besparelser på de samlede 
sundhedsudgifter i forbindelse med patientforløbet. Udredning af de økonomiske forhold 
ved indførelse af en POCT-løsning kan være vanskelig. Der skal foreligge en økonomisk 
afklaring af, hvem der afholder ekstra-udgifter. Som minimum bør udgifter til anskaffelse, 
serviceaftale, forbrugsvarer (reagenser/strips/reservedele etc.), opsætning af IT løsninger 
samt øget personaleforbrug i laboratoriet beskrives. Sidstnævnte er væsentligt, da 
kvalitetsovervågning af mange enkeltstående POCT udstyr og oplæring/certificering af 
brugere på kliniske afdelinger er tidskrævende. Indtil der etableres et værktøj specifikt 
rettet mod en økonomisk model for nye POCT-løsninger, foreslås det, at der foretages en 
mini medicinsk teknologivurdering, som omfatter elementerne teknologi, patient, 
organisation og økonomi. 


